
Jegyzőkönyv 
 
 
Készült: a Mosonmagyaróvári Vízitársulat küldöttei által a Pártok Háza 9200 Mosonmagyaróvár, Erkel 
Ferenc u. 10. szám alatt 2015. május 21. napján megtartott küldöttgyűlésről. 
 
Jelen vannak: a jegyzőkönyv mellékletét képező jelenléti ív szerinti küldöttek, valamint a tanácskozási 
joggal megjelent meghívottak. 
 
Napirendi pontok: 
 
1. Elnöki megnyitó. 
Előadó: Fazekas Imre a társulat elnöke. 
2. Beszámoló a 2014. évi munkákról és a társulat gazdálkodásáról. 
Előadó: Prémus Károly igazgató. 
3. Felügyelő Bizottság beszámolója, a 2014. évi mérleg elfogadása. 
Előadó: Rácz Róbert a felügyelő bizottság elnöke. 
4. 2015 évi munkaterv előterjesztése. 
Előadó: Prémus Károly igazgató. 
5. Egyéb ügyek. 
 
9.30 órakor, a küldöttgyűlés meghirdetett időpontjában Rácz Róbert, a felügyelőbizottság elnöke 
megnyitotta a küldöttgyűlést. Megállapította, hogy a társulat működési területe 115.753 hektár, a 
küldöttek száma 39. Az aláírt jelenléti ívek alapján megállapította, hogy a küldöttgyűlésen megjelent 7 
küldött, akik a társulat működési területéből 17.068,9 hektárt képviselnek, vagyis a teljes terület 14,74 %-
át.  
A megjelenési arány figyelembe vételével megállapította, hogy a küldöttgyűlés nem határozatképes, 
tekintettel arra, hogy sem a megjelent küldöttek létszáma, sem az általuk képviselt terület nagysága nem 
éri el a küldötti létszám felét, illetve a működési terület felét. 
A határozatképtelenség megállapítását követően az elnök a 9.30 órára összehívott küldöttgyűlést bezárta, 
egyúttal bejelentette, hogy a 2015. május 05. napján kiküldött meghívóban előzetesen közölttel egyezően 
a megismételt küldöttgyűlés megtartására ugyanezen a helyszínen és napirendi pontokkal 2015. május 21. 
napján 10 órakor kerül sor, amely küldöttgyűlés az eredeti napirenden szereplő ügyekben a megjelent 
küldöttek számára és az általuk képviselt terület nagyságára tekintet nélkül határozatképes lesz.  
 
10 órakor Rácz Róbert a társulat elnöke megnyitotta a megismételt küldöttgyűlést. Megállapította, hogy a 
társulat működési területe 115.753 hektár, a küldöttek száma 39. A jelenléti ívekből megállapította, hogy 
a megismételt küldöttgyűlésen megjelent 18 küldött, akik a társulat működési területéből 43.332 hektárt 
képviselnek, amely a teljes terület 37,4 %-a. 
Köszöntötte a küldöttgyűlésen megjelent vendégeket is, az ÉDUVIZIG képviselőit, Németh Gy. Gézát a 
Kapuvári Vízitársulat igazgatóját, aki egyúttal a Területi Választmány elnöke is, a megjelent, nem küldött 
polgármestereket és társulati tagokat. 
Tekintettel arra, hogy megismételt küldöttgyűlésről van szó, tájékoztatta a megjelenteket, hogy a 
küldöttgyűlés az eredeti napirend tekintetében határozatképes. 
Rácz Róbert Úr tájékoztatta a küldöttgyűlésen megjelenteket, hogy Fazekas Imre a társulat elnöke 
akadályoztatva van, így a mai küldöttgyűlésen nem tud részt venni. A hatályos alapszabály előírása 
szerint amennyiben az intézőbizottság elnöke akadályoztatva van, úgy a küldöttgyűlés levezetésére a 
felügyelőbizottság elnöke tesz személyi javaslatot a küldöttgyűlés felé. 
Ennek alapján azt a javaslatot terjeszti a küldöttgyűlés elé, hogy a felügyelőbizottság elnöke vezesse le a 
mai küldöttgyűlést. 
Jegyzőkönyv vezetőnek javasolta Dr. Doszpoth József ügyvédet, a társulat jogi képviselőjét, 
hitelesítőknek pedig Bella Zsolt és Szabó Sándor küldötteket. 
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A küldöttgyűlés az előterjesztéssel egyezően egyhangúlag elfogadta a személyi javaslatokat.  
Ezt követően a levezető elnök a 2015. május 05. napján kiküldött meghívóban előzetesen közölttel 
egyezően ismertette a tervezett napirendi pontokat azzal, hogy a küldöttgyűlés megismételt jellegére 
figyelemmel egyéb napirendi pontot nem tárgyalhatnak. 
A küldöttgyűlés az előterjesztéssel egyezően egyhangúlag elfogadta a napirendet. 
 
Ezt követően a levezető elnök javasolta, hogy a napirendek közül a 2. és 3. napirendi pontot együttesen 
tárgyalják meg, majd a beszámolók elhangzása után együttesen vitassák meg, tekintettel arra, hogy ezek a 
pontok tárgyuknál fogva szorosan összetartoznak. 
A küldöttgyűlés egyhangúlag elfogadta, hogy a 2. és 3. napirend pont együttesen kerüljön megtárgyalásra 
és a beszámolók elhangzása után együttesen vitassák meg azokat. 
 
 
1. napirendi pont: 
 
 
A levezető elnök bejelentette, hogy tekintettel arra, hogy Fazekas Imre elnök a mai küldöttgyűlésen 
akadályoztatva van, így Ő nem kíván elnöki megnyitót mondani, de azért pár gondolatát megosztaná a 
megjelentekkel.  
Az elmúlt 3-4 évre visszatekintve, a vízitársulatok életében a bizonytalanság volt a jellemző, amelynek 
több oka is volt.  
A VTOSZ korábbi vezetése miatt a politika részéről folyamatosan egy lebegtetés valósult meg, mindig az 
volt a kérdés, hogy megmaradnak-e a továbbiakban a társulatok vagy sem. 
A maga részéről optimista a jövőt illetően, elmúlni látszik a bizonytalanság, új vezetés van az országos 
szövetségben, szakmai érvek mellett tudnak egymással a felek egyeztetni, megfelelő jogi háttér 
biztosításával. 
  
 
2. napirendi pont: 
 
 
Az elnök a 2014. évi munkákról és a társulat gazdálkodásáról szóló beszámoló előterjesztésre Prémus 
Károly igazgatót kérte fel. 
Prémus Károly: elöljáróban köszöntötte a társulat két új küldöttjét, egyrészről Bella Zsolt 
alpolgármestert, Jánossomorja Város képviseletében, akinek a megválasztására 2014. december 09. 
napján került sor, illetve Szabó Sándor elnök Urat az Öttevényi Agrár Zrt. képviseletében, akit 2014. 
december 10. napján választottak meg. 
Elmondta, hogy a tavalyi évben 2014. május 21. napján került sor az éves rendes küldöttgyűlés 
megtartására.  Az úgynevezett kötelező napirendi pontok /igazgatói és felügyelőbizottsági beszámoló, 
mérleg elfogadása, tárgyévi munkaterv előterjesztése/ mellett az önkéntes tagi hozzájárulás mértékének 
módosítása és a jegyzett tőke jogszabályi változás miatti leszállítása volt a legfontosabb napirendi pont. 
Az Intéző Bizottság az elmúlt évben négy alkalommal ülésezett, március 26., május 08., szeptember 23. 
és december 17. napján. 
A korábbi gyakorlatot követve az Intéző Bizottság ülésein a Felügyelő Bizottság tagjai is részt vettek, így 
közvetlen információkat kaphattak a társulat működéséről. 
A társulat vezetése a 2014. évi tervet az alábbi pénzügyi helyzet figyelembe vételével határozta meg,   



- a közérdekű hozzájárulás eltörlésének következtében ezen a jogcímen bevétel nem volt tervezhető már a 
2012. és a 2013. évben sem. Az önkéntes tagi hozzájárulás a rendkívüli küldöttgyűlésen bevezetésre 
került, ezzel lehetett számolni a tervezésnél. 
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- a 2013. évi belvízvédekezést /1,7 millió forintot/ és az elvégzett állami mű fenntartást /9,5 millió 
forintot/ nem kaptuk meg, 
- a társulatot anyagilag terhelte az ÚMVP keretében megépített, fejlesztett csatornák kötelező évi 
fenntartása. Ez 2013-ban kifizetésre került, a 2014. évre terveztünk 1,6 millió forintot, végül saját 
forrásból végeztük el. 
- országos közfoglalkoztatási programban újra pályáztunk, annak ellenére, hogy tudtuk ez jelentős saját 
erőt is igényel, mert vannak bizonyos felmerülő költségek, amelyeket nem lehet elszámolni, Sajnos a BM 
úgy döntött, hogy májusig engedélyezi a foglalkoztatást. Utána viszont kétszer is meghosszabbítottuk a 
szerződést, a végén november 30.-i határidővel. 
Ezen korlátok ellenére a társulat vezetése a küldöttgyűlés támogatásával úgy döntött, hogy szervezetét 
megtartja. A munkákat tekintve elvégezzük a kötelező EU-s fenntartást, részt veszünk a   
közfoglalkoztatásban és saját tartalékból végzünk fenntartási munkákat. 
Gépeinket jó állapotban tartjuk, a megvásárolt grédert a tagság érdekében foglalkoztatjuk, felvállalva 
mindezt jórészt a képzett tartalékok terhére. 
Szerencsére az év folyamán a helyzet valamelyest javult. 
A társulat 2014. évi munkáiról, a gazdálkodásáról kicsit bővebben az alábbiak szerint kívánom 
tájékoztatni a küldötteket. 
Az Intéző Bizottság és a Felügyelőbizottság ülésein folyamatosan tájékoztatást kapott a társulat 
gazdálkodásáról. A kiadott anyagból a küldöttek tájékozódhatnak a terv teljesítéséről, pénzügyi 
helyzetünkről, fenntartási feladatainkról. 
A termelési adatokat az anyag 1. számú melléklete több oldalon keresztül tartalmazza, ezért azt nem 
kívánja megismételni. 
Mindenki láthatja, hogy a betervezett 90,778 km-es fenntartási tervet 118,178 kilométerre teljesítettük, 
amely mind az állami forrásból történő, mind a saját forrásból történő fenntartás esetén növekedést 
jelentett a tervekhez képest. A csatorna hosszúság növekedésével együtt a ráfordított összeg is emelkedett 
a tervben szereplő 26,606 millió forintról 55,353 millió forintra. 
A 2014. évi pénzügyi adatokat részletesen a kiadott anyag 3. számú melléklete tartalmazza, amely a 
kiadásokat és a bevételeket is részletezi, az egyéb bevételeket pedig teljes részletességgel tartalmazza. 
Kiemelte, hogy a vállalkozási bevétel lényegesen meghaladta a tervezettet, ebből összesen mintegy 7,3 
millió forint bevétele származott a társulatnak, amely az idei évben biztosan kevesebb lesz. 
Köszönetet mondott azoknak az önkormányzatoknak, amelyek megbízást adtak a társulatnak különböző 
munkák elvégzésére. 
Az önkéntes tagi hozzájárulás kivetése 46,309 millió Ft volt, év végéig a befizetések összege 25,895 
millió Ft-ot tett ki, amely a teljes kivetés 55 %-a. A 2012. évi kötelező befizetésnél is csak 67 %-os volt a 
mérték. A 2014-es évben befolyt még a 2012. évi kivetésekből 285 ezer Ft, illetve a 2013-as éviből 2,208 
millió forint, illetve régebbi érdekeltségi hozzájárulásból 16 ezer forint. 
Az világosan létszik, hogy állami pénzekhez csak a közfoglalkoztatás révén lehet jutni. 
Tájékoztatta a küldötteket, hogy ár-és belvízvédekezés a társulat területén 2014-ben nem volt. 
Beruházás és felújítás jellegű munka nem történt, a szükséges fenntartási munkákat és felújításokat 
végeztük el. 
Gép és eszköz beszerzés során kettő darab motorfűrész /MS 181/ került vásárlásra a közfoglalkoztatás 
keretében, az előző közfoglalkoztatásban beszerzett gépeket használta a társulat tavaly is. 
Számítógép, illetve program beszerzése is történt a tavalyi évben 0,5 millió Ft értékben, ennek a célja a 
kivetési program jobb működtetése volt. 
A VTOSZ tagsága a társulatnak még a 2012-es évben megszűnt társulati döntés alapján, de továbbra is 
tagjai vagyunk a választmánynak. A VTOSZ-ben a közelmúltban bekövetkezett személyi változások 



hatására az Intéző Bizottság úgy határozott, hogy kéri a társulat ismételt felvételét az országos 
szövetségbe. 
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Jelenleg mintegy 50 jól működő vízitársulat van az országban, a cél az lenne, hogy ezek mindegyike tagja 
legyen a szövetségnek annak érdekében, hogy az új vezetés elmondhassa azt, hogy a képviselete az 
ország egész területére kiterjed. 
Kéri a küldötteket a beszámoló megvitatására és elfogadására. 
Rácz Róbert megköszönte az igazgató Úr részletes beszámolóját és tájékoztatta a küldötteket, hogy a 
korábbi döntésnek megfelelően a következő napirend pont elhangzása után nyitják meg a vitát, akkor lesz 
lehetőség hozzászólásokra. 
 
3. napirendi pont: 
 
 
A levezető elnök felkérte Rácz Róbert Urat, a Felügyelő Bizottság elnökét a bizottság beszámolójának az 
előterjesztésére: 
A bizottság beszámolóját Rácz Róbert az alábbiak szerint terjesztette a küldöttgyűlés elé: 
„Tisztelt Küldöttgyűlés 
A Mosonmagyaróvári Vízitársulat Felügyelő Bizottsága a 2014-es esztendőben – folytatva a korábbi évek 
gyakorlatát – négy alkalommal ülésezett. Üléseinket az Intéző Bizottsággal egy időben és döntően azonos 
napirendekkel tartottuk. Ez a megoldás lehetővé teszi, hogy a Felügyelő Bizottság kellő mértékben 
rálátással bírjon a társulat gazdasági és pénzügyi tevékenységére. 
Egy évvel ezelőtt, illetve azt megelőzően is azzal kezdtem a beszámolómat, hogy az elmúlt év, évek 
keservesek voltak a vízitársulatok életében. A tevékenységben aktívan résztvevők szerettek volna 
megfelelni vállalt és törvényben meghatározott feladataiknak. Ez a megfelelés azonban egyáltalán nem 
volt könnyű, hisz a társulatok körül kialakult politikai és pénzügyi bizonytalanság finoman fogalmazva is 
a normális szakmai tevékenység gátjaként működött. Az állami források elapadása, a tagi hozzájárulások 
kivetésének, illetve beszedésének lehetőségei alapvetően meghatározták, szigorú korlátok közé szorították 
a társulatunk tevékenységét. 
Ahhoz, hogy a társulat a köz szolgálatát, a térségben élő és gazdálkodó emberek értékeinek megvédését 
eredeti szándéka szerint teljesíteni tudja, elengedhetetlenül szükség volt arra a többség által képviselt 
higgadt, megfontolt és mindenképpen a jövőbe tekintő döntéshozatalra, melynek eredményeként mégis 
csak forráshoz jutott a társulat. Igaz, ezt a döntést azért nem volt annyira egyszerű meghozni, de a végén 
mégis csak sikerült. 
Ugyan a Vízitársulatok helyzete a 2014. évben sem változott pozitív irányba, de legalább elmondhatjuk, 
hogy az idei év tavasza felvillantott egy halvány reménysugarat. A Vízitársulatok Országos 
Szövetségének tisztújító közgyűlésén reményeink szerint sikerült olyan, elsősorban személyi döntéseket 
hozni, aminek eredményeként megindulhat egy elsősorban szakmai érveket figyelembe vevő jövőkép 
kialakítás. A politikai döntéshozók által lebegtetett jövőkép, vagy jövőkép nélküliség semmilyen 
tevékenységnek sem tesz jót. 
A társulat Intéző Bizottsága – már a fenti események ismeretében – a májusi ülésén döntést hozott olyan 
műszaki jellegű fejlesztések megvalósításáról, melyeknek köszönhetően feladatainkat magasabb műszaki 
színvonalon, hatékonyabban és remélhetőleg az érintettek nagyobb megelégedésére tudjuk elvégezni. 
A Felügyelőbizottság a fejlesztések szükségességével egyetért, annak megvalósítását támogatja. 
Az elmúlt esztendők legfontosabb kérdése volt, hogy hogyan lehet a térség gazdasági és önkormányzati 
szereplőivel még szorosabbá tenni az együttműködést annak érdekében, hogy a vállalt és törvényben 
foglalt kötelezettségünknek eleget téve, a térségünkben élő és dolgozó emberek biztonságos 
gazdálkodását biztosítani tudjuk. 



A Felügyelő Bizottság maximálisan támogatta a társulat azon törekvéseit, hogy a korábban beszerzett 
eszközök segítségével – az immáron tagdíjfizetőként a rendszerbe vont önkormányzatok területén – olyan 
egyéb feladatokat is végezzünk el, melyek könnyebbé teszik a határban gazdálkodók, az arra közlekedők 
életét.  Remélhetően sikerült bizonyítani a végzett tevékenységünk szükségességét és hasznosságát. 
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Azt is látni kell azonban, hogy a vízitársulatok jelenét és jövőjét továbbra sem azok tagjai fogják 
meghatározni. A végleges politikai döntés megszületéséig mindenképpen el kell lássuk vízgazdálkodási 
és egyéb feladatainkat, amihez forrást kell teremtenünk. A Felügyelő Bizottság a szükséges és elvárt 
szakmai tevékenység finanszírozásának biztosítása érdekében indokoltnak látja, ezért támogatja a 
vízitársulati törvényben meghatározott „önkéntes tagi hozzájárulás” intézményének további fenntartását. 
Pár gondolat a vízitársulat gazdálkodásáról. 
A 2014. év a számokat tekintve „illeszkedik” a korábbi években megszokottakhoz, egyáltalán nem 
tartozik a társulat életében a kimagaslók közé, de mindenképpen jobb, mint a bizonytalanság első 
időszakában. Bevételi oldalról mindenképpen kiemelném, hogy 2014-ben közel 28,5 millió forint tagdíj 
folyt be. Ezen összegből közel 26 millió forint a 2014. évi hozzájárulás, míg a fennmaradó 2,5 millió 
forint a korábbi évek hátralékos befizetése. 
Itt szeretnék köszönetet mondani azon tagjainknak, akik átérezve a társulat által végzett közcélú munkák 
szükségességét és hasznosságát, önkéntes befizetéseikkel lehetővé tették a társulat eredményes 
működését. Ahhoz, hogy a társulat üzemi tevékenysége a 2013. évi közel 66 millió forintról 2014-ben 
közel 76 millió forintra emelkedjen nagyon jelentős szerepe volt a közfoglalkoztatásra kapott 29 millió 
forintnak, mely a bázist mintegy 17 millió forinttal haladta meg. Ugyancsak kihangsúlyozható az 
építőipari tevékenységünk, mely 70 %-al haladta meg az előző évit és elérte a 7,3 millió forintot. 
A társulat gazdálkodása stabil és kiegyensúlyozott, köszönhetően a korábbi évek takarékos 
gazdálkodásának likviditási problémák nem nehezítik a mindennapok feladatellátását. Mindent 
összevetve a társulat a 2014. évet gyakorlatilag pozitív nulla adózás előtti eredménnyel – melynek 
tényleges összege 143 e Ft – zárta. 
Tisztelt Küldöttgyűlés! 
A Felügyelő Bizottság előző ülésén áttekintette a társulat egyszerűsített éves beszámolóját, valamint az 
azt alátámasztó főkönyvi kivonatot és analitikus nyilvántartásokat. 
Az egyszerűsített éves beszámoló a társulat vagyoni, pénzügyi és jövedelmezőségi helyzetét a jelenleg 
érvényes magyar jogszabályoknak megfelelően mutatja be. 
Mindezekre való tekintettel a Felügyelő Bizottság javasolja a tisztelt küldöttgyűlésnek az igazgató Úr 
beszámolóját vitassa meg, majd a vita után fogadja el. 
Ugyancsak javasolja a Felügyelő Bizottság, hogy a Mosonmagyaróvári Vízitársulat 2014. évi 
mérlegbeszámolóját a küldöttgyűlés 122.026 e Ft egyező eszköz és forrás oldallal, ezen belül 143 e Ft 
adózás előtti, egyben mérleg szerinti eredménnyel fogadja el. 
A forgalmi költség eljárással készített eredmény kimutatást pedig 75.681 e Ft bevétellel és 75.538 e Ft 
kiadással hagyja jóvá.” 
 
A levezető elnök megköszönte a Felügyelő Bizottság beszámolóját, majd az elhangzott két napirend felett 
megnyitotta a vitát, kérte a megjelenteket véleményük kifejtésére, majd hozzászólások hiányában az 
elhangzott beszámolókat és a társaság 2014. évi mérlegét szavazásra bocsátotta. 
Elsőként a 2014. évi munkákról és a társulat gazdálkodásáról szóló beszámolót bocsátotta szavazásra. 
1/2015/05.21./ számú küldöttgyűlési határozat: 
A küldöttgyűlés a társulat 2014. évi munkáiról és a társulat gazdálkodásáról szóló beszámolót egyhangú 
határozattal elfogadta /18 igen szavazat, 0 nem szavazat, 0 tartózkodás/. 
 
Ezt követően az elnök a Felügyelő bizottság beszámolóját és a 2014. évi mérleg elfogadását bocsátotta 
szavazásra, részletesen ismertetve az erre vonatkozó határozati javaslatot. Javasolta azt, hogy az elért 
eredményt helyezzék eredménytartalékba. 



2/2015/05.21./ számú küldöttgyűlési határozat: 
A küldöttgyűlés egyhangú határozattal /18 igen szavazat, 0 nem szavazat, 0 tartózkodás/ a Felügyelő 
Bizottság beszámolóját elfogadta és a társulat mérlegének eszköz és forrás összegét 122.026 ezer Ft 
összegben határozza meg. 
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A forgalmi költség eljárással készített eredmény kimutatást 75.681 ezer Ft bevétellel és 75.538 ezer Ft 
kiadással hagyja jóvá. 
A mérleg szerinti eredményét a társulatnak 143 ezer Ft összeggel hagyja jóvá azzal, hogy az elért 
eredményt az eredménytartalékba kell helyezni. 
 
 
4. napirendi pont: 
 
 
A társulat 2015. évi munkatervének az előterjesztésére a levezető elnök felkérte Prémus Károly igazgatót. 
Prémus Károly: elmondta, hogy mielőtt rátérne a 2015. évi terv konkrét ismertetésére, pár szót kíván 
mondani a törvényi és más jogszabályi változásokról, amelyekről a későbbiekben is lesz még szó, itt és 
most csak a munkatervet érintő részéről kíván szólni. 
A 2013. év decemberében ismételten módosult a vízgazdálkodási és a vízitársulati törvény is. A 
jelentősebb változások a következők: 
- a vízitársulati kezelésben, vagyonkezelésben lévő állami csatornák átkerültek a Vízügyi Igazgatóságok 
vagyonkezelésébe, ebből viszonylag egyszerű az átvett művek köre, ami 33,5 km.-et jelent, de kérdésként 
felmerül, hogy mi van az egyéb állami csatornákkal /pl. erdészeti, nemzeti parki állami csatornákkal,/ 
Problémát jelent ebben a körben, hogy az összesen nyilvántartott állami csatorna hossza 80.090 méter, 
ebből átvételre került 32.492 méter olyan módon, hogy teljes hosszban átvettek három darab csatornát 
1.830 méter hosszban, illetve 14 csatorna esetében csak rész-szakaszokat 30.662 méter hosszban. 
A 2014-es évben összesen 66.024 méter csatorna került vissza a VIZIG-hez, maradt még a társulatnál 79 
kilométer állami csatorna /erdészeti, nemzeti parki/, ezekre nincs forrás, kérdés, hogy mi lesz ezeknek a 
csatornáknak a sorsa, 
- kérdés, hogy mi lesz a beékelődött csatorna szakaszokkal /pl. a Lajta jobbparti csatorna 12,5 
kilométeres, amelyből 700 méter önkormányzati tulajdonú, a többi pedig állami/ 
- az önkormányzati és egyéb tulajdoni csatornák esetében a tulajdonosoknak lehetőségük volt, hogy 2014. 
március 31. napjáig üzemeltetésre felajánlják a Vízügyi Igazgatóság részére, tudomása szerint a VIZIG 
nem vett át önkormányzati csatornákat március 31. napjáig, 
- lehetséges vízügyi kérésre az üzemeltetés hatósági kijelölése is két éves időszakra és a költségeknek a 
tulajdonosra történő hárításával. 
A jelenlegi állás tudomása szerint az, hogy egyenlőre az átvett művek bejegyzése megtörtént a 
földhivatalban. Egyetlen esetben, a Lajta jobbparti csatorna esetében vettek fel jegyzőkönyvet a 
helyszínen. 
A 2015-ös év tervezése során alapkoncepcióként az alábbiakból indultak ki: 
- állami művek fenntartását, a kötelező EMVA fenntartást sem tervezzük, aminek az indoka az, hogy 
2014-ben elvégeztük, de nem kaptunk rá pénzt,  
- a közfoglalkoztatásban egyenlőre a 2015. március – május közötti időszakkal számolnak, arra van 
szerződés, bár ígéret van a további foglalkoztatásra, így összesen 8,086 millió Ft állami támogatással 
számolnak a tervezésénél, ami 12 km csatorna fenntartását teszi lehetővé, 
-  saját forrásból kötelező fenntartás nincs tervezve, 
- hagyományos fenntartásban tervezett csatornahossz 80 kilométer, vagyis összesen 92 kilométer a 
tervezett saját forrásból végzendő fenntartás, amelynek költsége 35 millió forint. 



Az elvégezni tervezett feladatokat település és csatornaszintre lebontva a mindenkinek kiadott anyag 5. 
számú melléklete tartalmazza, amelyhez még jöhetnek egyéb megrendelések, pl. az önkormányzatokkal 
megkötött és remélhetőleg még megkötendő szerződések alapján.. 
Ez egy alap elképzelés, bízunk benne, hogy a tényleges teljesítés ennél jóval magasabb lesz. 
Remélhetőleg tovább folytatódhat a közfoglalkoztatás, várhatóan 2016. februárig lesz lehetőség a 
hosszabbításra, de mi csak novemberig szeretnénk, addig lehet értelmes munkát végezni. 
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Az állami művek elkerülése során megjegyzendő, hogy ha állami forrást nem kapunk, akkor állami 
műveken miért dolgoznánk?  Az egyéb vagyonkezelésű állami műveken konkrét megállapodás alapján 
/pl. a villanytelepi csatorna/ elképzelhetőnek tartja a munkavégzést. A tagok által befizetett összegeket 
hatékonyabban tudjuk az önkormányzati és egyéb tulajdonú művekre fordítani. A korábbi 378 km. 
csatorna helyett még mindig maradna a társulatnál mintegy 225 km. csatorna, így feladat lenne, amit 
elvégezhetnénk, az állam pedig gondoskodjon az állami művekről. Problémát jelent viszont, hogy 
igazából mi is a társulati mű, ennek fogalma ugyanis időközben megváltozott. 
A csatornákat egységesen kezeltük a fenntartás során, nem néztük soha, hogy melyik szakasznak ki a 
tulajdonosa.   
A kiadott anyagban körzetekre, ezen belül településekre és csatornákra lebontva találhatóak meg a 
tervezett munkák, illetve azok költségei is. 
Látható az anyagból, hogy a társulat mind az öt körzetben tervez munkavégzést, ahol több a csatorna, ott 
természetesen többet. 
A hagyományos fenntartási munkák keretében tervezett fenntartás hossza 56.405 folyóméter 20,714 
millió forint költséggel, az üzemeltetési szerződéssel átvett új önkormányzati csatornák tervezett hossza 
23.600 méter 6.2 millió forint költséggel, míg közfoglalkoztatás keretében tervezett fenntartás 12.000 
méter 8,086 millió forint költséggel. 
A különböző forrásból végzett fenntartásokat összegezve a 2015. évi tervezett fenntartás 92.005 méter 35 
millió forint költséggel.  
Meggyőződése, hogy az előző évhez hasonlóan a tervezett hosszúságnál lényegesen nagyobbat tudnak a 
fenntartás során teljesíteni, amennyiben pluszforrásokhoz jut a társulat, úgy a küldöttgyűlés 
felhatalmazása alapján az Intéző Bizottság dönt a felhasználásról.  
Elmondta továbbá, hogy a 2015-ös évben újabb törvényi változás várható. A finanszírozás megoldására 
politikai döntés kellene, mert az önkéntes tagi befizetés hosszútávon nem lesz megfelelő megoldás. 
Az igazgató tájékoztatta a küldöttgyűlést az önkormányzatokkal már megkötött, illetőleg remélhetőleg 
megkötendő üzemeltetési szerződések állásáról. 
A társulat működési területe 41 települést érint, ezek közül 11 településen nem található külterületi 
csatorna. Ennek ellenére Bezenye, Vének és Dunaszentpál szerződést szeretne kötni, feltételezhetően a 
belterületi csatornákra. Rajka és Mecsér községek úgy döntöttek, hogy nem kötnek szerződést a társulattal 
annak ellenére, hogy van külterületi csatornájuk. 
Héderváron nincs önkormányzati csatorna, de az együttműködéstől nem zárkóznak el. 
Aláírt szerződésekkel rendelkezünk Kisbajcs, Nagybajcs, Mosonszentmiklós, Püski, Jánossomorja, Kimle 
és Dunakiliti településeken, míg a szerződés megkötése további 14 településen folyamatban van. 
Az egyéb ügyek között még szólni fog erről a kérdésről is. 
 
A fenntartási terv ismertetését követően a pénzügyi részét ismertette a tervnek az alábbiak szerint: 
 
Bevételek: ezer forintban 
Közmunka program                                                  8.086 
Egyéb bevétel /kamat/                                               5.000     
Épület bérbeadása                                                        480 
Előző évek tartaléka                                                45.634     



ÖSSZESEN:                                                           59.200     
 
Kiadások: ezer forintban    
Dolgozók bér és járulékai                                       22.722 
Tiszteletdíj                                                                2.200       
Értékcsökkenés                                                         6.575   
Dologi kiadások                                                      16.000 
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Egyéb ráfordítások /adók/                                        3.567 
Közmunka program                                                 8.086 
ÖSSZESEN:                                                          59.200 
                                            
Rácz Róbert: megköszönte az előterjesztést, majd elmondta, hogy a közfoglalkoztatás alacsonyra van 
tervezve, de egyszerűen nincs más lehetőség, mivel megkötött szerződéssel csak május végéig 
rendelkezik a társulat. Remélik, hogy azt elfelejtik központilag, hogy a társulatoknál december, január és 
február hónapban is tervezik a közfoglalkoztatást. Mint gyakorló polgármesternek van rálátása erre a 
foglalkoztatási formára és mindig is ellenezte a téli közfoglalkoztatást, mert az nagyon-nagy mértékben 
időjárásfüggő. 
A levezető elnök a napirend felett megnyitotta a vitát, kérte a megjelentek észrevételeit, kérdéseit, majd 
ezek hiányában szavazásra bocsátotta a javaslatot. 
3/2015/05.21./ számú küldöttgyűlési határozat: 
A küldöttgyűlés egyhangú határozattal /18 igen, 0 nem és 0 tartózkodás/ a társulat 2015. évi munkatervét 
az előterjesztéssel egyezően elfogadja 59.200.-ezer Ft bevétellel és 59.200.- ezer Ft kiadással. 
A küldöttgyűlés felhatalmazza az Intéző Bizottságot, hogy amennyiben a társulat az év folyamán előre 
nem tervezett forráshoz jut, úgy a 2015. évi munkaterv kiegészítésével további fenntartási munkákat 
tervezzen be. 
 
 
5. napirendi pont: 

 

 
1. Prémus Károly: korábban már érintette az önkormányzati szerződések körét. A szerződéseknek a 
megkötése gyakorlatilag törvényi kötelezettség, ahol nincsenek megkötött szerződések, ott még az is 
felmerülhet, hogy az a település, illetve annak a területe nem tartozik a vízitársulat működési területéhez. 
Ebben az esetben pedig felvetődhet a feladatok ellátási költségeinek a fedezése érdekében egy adók 
módjára behajtható hozzájárulás kivetése is, amelynek a mértéke egészen biztos, hogy magasabb a 
társulat által most használt mértéknél. 
Több önkormányzatnál járt már személyesen, közmeghallgatáson is részt vett annak érdekében, hogy az 
önkormányzati képviselők, illetve a lakosság megfelelő tájékoztatást kapjon ebben a kérdésben. 
Természetesen ezután is bárhova elmegy, ahol szükségét látják a személyes egyeztetésnek. 
Azt próbálja mindenhol megértetni, hogy a szerződés aláírása nem jár többlet befizetési kötelezettséggel 
az önkormányzatok részéről. 
Amint elmondta, jelenleg hét aláírt szerződéssel rendelkeznek és további 14 szerződés van kint aláíráson 
az önkormányzatoknál, amelyek különböző stádiumban vannak, van ahol még nem döntött a képviselő 
testület.  
A megváltozott jogszabályi környezet miatt azok a csatornák vehetők fel a társulati művek körébe, 
amelyekre szerződés van kötve. Tekintettel arra, hogy ez folyamatos feladat, azt javasolja, hogy a 
küldöttgyűlés hatalmazza fel az Intéző Bizottságot, hogy a megkötendő szerződésekben rögzített, nem 
társulati nyilvántartásban szereplő vízilétesítményeket a társulati művek körébe felvegye. 



Rácz Róbert: mivel a megjelentek között számos polgármester is van, ezért feltette a kérdést, hogy van-e 
valakinek kérdése a szerződéskötéssel kapcsolatosan, majd az elhangzott javaslatot szavazásra bocsátotta. 
4/2015/05.21./ számú küldöttgyűlési határozat: 
A küldöttgyűlés egyhangú határozattal /18 igen, 0 nem és 0 tartózkodás/ felhatalmazza az Intéző 
Bizottságot, hogy a megkötendő szerződésekben rögzített, nem társulati nyilvántartásban szereplő 
vízilétesítményeket a társulati művek körébe felvegye. 
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2.  Paár László: azt kérdezi, hogy hány éves a társulat gépparkja? 
Prémus Károly: van olyan szállítóeszköz, amelyben már 560 ezer kilométer van, mindenképpen indokolt 
a cseréje, illetve van olyan MTZ traktor is, amelyre az elmúlt időszakban sokat kellett költeni, így 
szükség van egyes eszközök cseréjére. A caterpillar jó állapotban van, mind a három traktor üzemképes, 
de ahogy mondta az egyikre sokat kellett költeni a tavalyi évben. Egy Toyota személyszállítót és egy 
Zetor típusú traktor kívánnak vásárolni, azért ilyet, mert az újabb konstrukciójú MTZ-vel nem jó a 
tapasztalatuk azoknak akik ilyet vásároltak. Ez a traktor egyes munkaeszközökhöz gyenge, a Zetor 
erősebb, jobban használható, le kívánják selejtezni azt az MTZ-t amelyre sokat kell költeni. 
Paár László: nincs esetleg állami támogatás ezekre a beszerzésekre? 
Prémus Károly: sajnos nincs, a bizonytalan környezet miatt eddig nem léptek, de most már muszáj az új 
eszközök beszerzése. Nem teljes egészében készpénzfizetéssel történik az üzlet, hanem részben hitel 
igénybe vételével. Volt például olyan bank, amelyik azért nem adott hitelt, mert alacsony a társulat által 
elért nyereség. Nehéz volt megmagyarázni, hogy a társulatnak nem elsődleges célja a minél magasabb 
nyereség elérése. 
 
Több napirendi pont, kérdés és észrevétel nem volt, a levezető elnök megköszönte a részvételt és a 
küldöttgyűlést bezárta. 
 
 

k.m.f. 
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